
Betreft: reactie op de regeling tot wijziging van de meststoffenwet en de gemiddelde 
excretieforfait
Ons bedrijf bestaat uit het houden van melk- en vleesvee. Het vleesvee wordt gehouden op een 
eenvoudig rantsoen en een natuurlijke groeiwijze. Hiermee produceert het dier volgens de huidige 
excretienormen 9.7 kg fosfaat per jaar. Per 1 januari van het komende jaar gaan dezelfde dieren ineens 
21.7 kg fosfaat produceren, ofwel een stijging van 121%... Gebruik je boerenverstand, een dier gaat 
morgen niet ineens twee keer zoveel produceren.  M.i. lijkt het onverstandig om alle diercategorieën 
en mestsoorten op een hoopt te schuiven en hier een gemiddelde uit te nemen. Kijk naar de 
verschillende diercategorieën en vorm hier de specifieke normen naar, hierdoor kan er gericht, 
specifiek en kringloop worden omgegaan met de dierexcreties.    
De mestproductie van de huidige dieren wordt geplaats op eigen grond geplaatst waardoor de 
kringlooplandbouw in ons bedrijf ontstaat. De productie van de dieren en de excretienormen zoals 
deze nu bepaald zijn, zijn in balans met hetgeen wij gebruiken voor de grond (ofwel we zijn 
grondgebonden). Bij verhoging van de normen moet de gestelde meer productie worden afgevoerd en 
meststoffen buiten de kringloop worden aangetrokken?! M.i. gaan wij tegen de kringlooplandbouw 
inwerken welk minister Schouten juist toejuicht. 
Ofwel minder dieren houden en het verdienmodel (met in de huidige situatie al krappe marges) 
volledig wegnemen. Deze koude sanering geven de sector en mijn bedrijf opnieuw een forse klap en 
nemen het bestaansrecht van vooral de kleinere/familiebedrijven weg.  
Ik hoop dat het boerenverstand gebruikt gaat worden en het bestaansrecht van mijn onderneming en 
collega’s overeind blijft.  Met deze werkwijze van de huidige overheid houden wij geen jonge 
ondernemers enthousiast om de sector voort te zetten. 

Met vriendelijke groet,
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